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Inleiding
Op 24 mei 2020 heeft de VVD een aantal vragen gesteld over Fraude met Taalbureaus. Dit 
hebben ze gedaan naar aanleiding van het artikel in de Volkskrant van zaterdag 23 mei waarin 
stond dat er op grote schaal fraude wordt gepleegd bij taalbureaus. “Arabische ronselaars 
werven, cursisten, die in ruil voor cadeaus facturen ondertekenen voor niet gegeven lessen”. 
Met de fraude zijn naar schatting miljoenen euro’s gemoeid. Deze signalen zijn niet nieuw, maar 
de omvang die met de fraude gemoeid is roept veel vragen op. 

Beantwoording vragen

1. Hoe beoordeelt het college deze fraude, ook in het licht van de enorme opgave waar we 
voor staan om immigranten succesvol in onze samenleving te laten integreren, en de 
grote directe en indirecte kosten als dat mislukt?
Het is natuurlijk ontoelaatbaar dat er misbruik wordt gemaakt van publieke middelen en 
een groep kwetsbare mensen. Dit is zeker niet bevorderlijk voor het laten slagen van de 
inburgering en integratie van deze groep. Wij zijn dan ook als gemeente blij dat de regie 
weer terug komt bij de gemeente en dat de keuze voor de taalaanbieders niet meer aan 
de inburgeraar zelf wordt overgelaten. Ter voorbereiding op de nieuwe wet  zijn we met 
zowel vluchtelingenwerk, Ons Welzijn als met Meierijstad aan het voorsorteren. Voor de 
nieuwe instroom maken we een persoonlijk inburgeringsplan en wordt er gezamenlijk 
gekeken welke taalaanbieder en welk traject het meest passend is. We stimuleren 
daarmee ook om de taallessen te volgen bij een betrouwbare partner zoals het ROC of 
het Incompany College bij IBN. 

2. Hoeveel gevallen zijn er in Bernheze bekend en hoe omvangrijk is deze fraude?
In Bernheze zijn er geen gevallen bekend van fraude. N.a.v. deze vragen is er navraag 
gedaan bij vluchtelingenwerk en Meierijstad en ook daar zijn geen signalen van fraude 
binnen gekomen. 

3. Hoe beoordeelt het college de lakse reactie van het ministerie, dat het vanaf volgend 
jaar aan gemeenten is om dit soort fraude te voorkomen, en dat zij daar nu voor zichzelf 
geen taak meer weggelegd ziet?
Vanaf volgend jaar ligt de regie van de taaltrajecten bij de gemeenten. Dit geldt voor de 
groep inburgeraars die vanaf 01-07-2021 instromen. Bernheze zal in samenwerking 
met de regio op zoek gaan naar één of twee betrouwbare taalaanbieders waar we 
duidelijke resultaat afspraken mee maken. 
Dit geldt echter nog niet voor de groep die nu aan het inburgeren is.
In de kamerbrief van minister Koolmees van 9 mei, Voortgang aanpak fraude 
inburgering, wordt hierover het volgende gezegd: 
“Op dit moment wordt uitgewerkt hoe het door de Inspectie SZW ontwikkelde barrière 
model verder gebruikt kan worden voor aanvullende maatregelen – al dan niet ook voor 
het nieuwe stelsel. Ook is de Inspectie SZW met Blik op Werk samen bezig om een 
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verbeterslag te maken in de screening van taalaanbieders. Daarbij is het doel om in de 
eerste screening nadrukkelijker alert te zijn op aanwijzingen voor potentieel misbruik 
door die taalaanbieder. Tot slot wil ik nog opmerken dat niet alle maatregelen volledig in 
werking zijn getreden. Daardoor zijn ook de effecten van deze maatregelen nog niet in 
hun volle omvang waarneembaar. Ik heb daarom goede hoop dat meer malafide 
taalscholen de komende tijd concluderen dat de grond hen te heet onder de voeten 
wordt. Het oneigenlijk gebruik van gelden en misbruik van kwetsbare groepen mensen 
is hoe dan ook onacceptabel. Ik blijf ernaar streven om elke vorm van misbruik aan te 
pakken”. 
Wij lezen hier niet in terug dat het ministerie een lakse houding heeft. Er is 
geconstateerd dat het lastig is om de fraude op te sporen doordat er samen gewerkt 
wordt tussen de taalaanbieder en de inburgeraar. Echter lezen wij nadrukkelijke de 
wens om de frauduleus taalaanbieders aan te pakken. Dit lezen wij ook terug in de 
reactie van Blik op Werk die wij via de regiocoördinatoren inburgering hebben 
ontvangen n.a.v. het bericht in de Volkskrant: : 
 “De signalen (h)erkennen we dus. En nogmaals, als inburgeraar en school 
samenwerken dan is het heel lastig. Maar als klachten komen en er bewijsmateriaal 
gevonden wordt, is intrekken van het keurmerk aan de orde. En dat gebeurt ook: in 
2019 waren er 235 taalscholen met een keurmerk actief, in 2020 is dat gedaald naar 
198 scholen. 37 keurmerken zijn niet toegekend (na de aspirant periode) dan wel 
ingetrokken na toekenning. Vier van de vijf scholen in het artikel horen daarbij. Bij de 
vijfde is het onderzoek in de afrondende fase.
Inmiddels zijn alle scholen extra bezocht en is bij alle scholen financieel toezicht 
geweest. Dat betekent dat Blik op Werk gerust is over de kwaliteit van de scholen met 
een definitief keurmerk. Maar natuurlijk blijven wij controleren.
We horen bij gemeenten vooral zorgen over de aspirant keurmerken. Dat is logisch. De 
zorg over de nieuwe aanvragen en de aspirant keurmerkhouders delen we. Na overleg 
tussen Blik op Werk en het ministerie van SZW is extra budget vrijgemaakt om de 
aspirant keurmerkhouders in het eerste jaar strenger te controleren. Bij deze groep is 
vanaf 1 januari 2020 dus extra toezicht” 

4. Bent u bereid bij de minister te pleiten voor de inzet van integrale handhavingsteams 
waarin politie, ministerie en DUO zouden kunnen samenwerken?
Wij zien in de kamerbrief en de reactie van Blik op Werk dat er extra stappen 
ondernomen worden en pakken als gemeente zelf meer de regie op. Daarnaast zijn we 
per 01-07-2021 weer verantwoordelijk voor de gehele inburgering. Wij zien nu geen 
noodzaak om te pleiten voor de inzet van integrale handhavingsteams.  

5. Is het college het met de VVD -Bernheze eens dat bureaus die nu betrokken zijn bij dit 
soort fraude, onder geen beding een rol zouden mogen krijgen in het nieuwe 
inburgeringsstelsel? Op welke manier kan het college dat voorkomen?
Ja, daar zijn we het mee eens. Bij de eerste contouren in de voorbereidingen van de 
nieuwe wet ziet het er naar uit dat we met beperkte betrouwbare taalaanbieders gaan 
samenwerken en zullen we zorgdragen dat zulke taalbureaus geen plaats krijgen. 

6. Is het college bereid een meldpunt in te stellen waar statushouders en andere 
betrokkenen die fraude opmerken terecht kunnen, zodat dei fraude kan worden 
aangepakt?
Als we kijken naar de schaalgrootte van Bernheze is het niet nodig om een apart 
meldpunt in te stellen. De inburgeraar kan contact opnemen met de betrokken 
klantmanager of ander contactpersoon als er een vermoede is van frauduleuze 
praktijken. Daarnaast gaan wij met Blik op Werk in gesprek om te zorgen dat we 
kunnen gaan toetsen en controleren op kwaliteit als de nieuw wet inburgering van 
kracht is. 



- 3 -

7. Op welke wijze kan het college voorkomen in het nieuwe inburgeringsstelsel dat 
inburgerings-en taallessen worden bekostigd die niet zijn/worden gegeven.
We gaan voor de nieuwe wet alleen samen werken met een beperkt  aantal 
betrouwbare partners. Er is geen waslijst meer aan aanbieders waar uit gekozen kan 
worden waardoor er moeilijk gecontroleerd kan worden op de kwaliteit. Er worden 
vooraf duidelijke kwaliteitscriteria opgesteld met de taalaanbieders en wordt de inhoud 
van het taalprogramma met de gemeente afgestemd. 


